

Phone : +(242) 05 377 95 54
 +(242) 05 377 95 64
 AFTN : FCCCYNYX
 E-mail : bnibrazza@asecna.org
 bnibrazza@yahoo.fr
 Web : https://aim.asecna.aero



**BUREAU NOTAM INTERNATIONAL
 DE L'AFRIQUE CENTRALE**
 B.P. 660 BRAZZAVILLE – CONGO

**AIP SUP
 NR 83/A/22FC
 OCT 04, 2022**

CAMEROUN – CENTRAFRIQUE – CONGO – GABON – GUINEE ÉQUATORIALE – SAO TOME – TCHAD

OLLOMBO Denis SASSOU NGUESSO (CONGO)

MISE A JOUR DES INFORMATIONS AERONAUTIQUES UPDATED OF AERONAUTICAL INFORMATION

Mise en vigueur / Effective date :	OCT 04, 2022
Validité / Validity :	PERM

Introduction

Les informations aéronautiques (AD 2.23) concernant l'Aéroport International Denis SASSOU NGUESSO d'Ollombo ont été mises à jour comme suit :

Introduction

The aeronautical information (AD 2.23) concerning Ollombo/Denis SASSOU NGUESSO airport have been updated as follows :

FCOD – AD 2.23 RENSEIGNEMENTS SUPPLEMENTAIRES ADDITIONAL INFORMATION

<p>Concentration d'oiseaux à proximité de l'aérodrome</p> <p>- Les mois à risque Toute l'année avec un pic entre le mois d'avril à décembre.</p> <p>- Les saisons de migration La période de pic (d'avril à décembre) constitue la saison de migration des espèces aviaires observées à l'aéroport international Denis SASSOU NGUESSO d'Ollombo. En cette période, les hirondelles et les aigles bottés sont les plus observés.</p> <p>- Les types d'oiseaux les plus représentatifs</p> <ol style="list-style-type: none"> 1. Aigle botté avec une présence permanente toute l'année ; 2. Hirondelle de fenêtre ; 3. Courvite ; 4. Francolin à gorge rouge ; 5. Corbeau pie. <p>- Les mouvements quotidiens importants entre les aires de repos et d'alimentation Le matin entre 6h et 9h, et l'après-midi de 15h à 17h.</p>	<p>Bird concentration in the vicinity of the airport</p> <p>- The high risk months All year with a peak between April to December.</p> <p>- Migration seasons The peak period (April to December) is the migration season for birds species observed at Denis SASSOU NGUESSO International Airport in Ollombo. During this period, swallows and booted eagles are the most observed.</p> <p>- The most representative types of birds</p> <ol style="list-style-type: none"> 1. Booted eagle with a permanent presence all year; 2. Window wallow; 3. Courvite; 4. Red throated francolin 5. Pied crow <p>- The important daily movements between rest and feeding areas In the morning between 6 a.m and 9 a.m, and in the afternoon from 3 p.m to 5 p.m.</p>
--	--

ASECNA AIP INSERT 05 AD-2.FCOD-11

CE SUP AIP CONTIENT UNE (01) PAGE / THIS AIP SUP INCLUDES ONE (01) PAGE